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Balázsné Cservenák Ildikó osztályvezető 
     Szikora Péter osztályvezető 

Zábrádi József osztályvezető 
 

MEGHÍVOTTKÉNT JELEN VAN: Gúth Melinda a Család- és Gyermekjóléti Központ szakmai 
vezetője 

      Oravecz István ügyvezető 
 

Csach Gábor polgármester köszönti a megjelenteket, a meghívott vendégeket, a Hivatal dolgozóit, és a 
város polgárait. 
Elmondja, hogy napirendhez meghívásra kerültek az önkormányzati intézmények vezetői, akik az ülésen 
megjelentek. Ezek után megállapítja az ülés határozatképességét (12 képviselőből 12 jelen van), és 
megnyitja azt. 
 
A napirenddel kapcsolatosan a következőkről tájékoztatja a Képviselő-testületet:  
Az előírt határidőre egy napirend előtti felszólalási kérelem érkezett. Gyenes Szilárd képviselőtársunk „Mi 
állja útját a tisztességes közéletnek és köztájékoztatásnak, miközben a balassagyarmatiak kifizetik ezt.”, 
valamint „Végveszélybe kerültek a vasútvonalak, felzárkóztató vidékfejlesztés nélkül tovább fogyunk...” 
címmel kér lehetőséget napirend előtti felszólalásra.  
 
A Polgármester megkérdezi, hogy a napirendre vonatkozóan van-e még valakinek javaslata, kiegészítése?  
Megállapítja, hogy nincs. 
 
A Polgármester szavazásra bocsátja Gyenes Szilárd képviselő napirend előtti felszólalására vonatkozó 
kéréseit, melyet a Képviselő-testület egyhangú 12 igen szavazattal elfogadott. 
 
A Polgármester szavazásra bocsátja a módosított napirendet, melyet a Képviselő-testület egyhangú 12 
igen szavazattal elfogadott. 
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A mai ülés napirendje a következő: 
 
1.) Intézményi Beszámolók 

a.) Beszámoló Balassagyarmat Város Önkormányzata gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak 
2023. évi ellátásáról  
Előterjesztő: dr. Varga Andrea jegyző 
 

b.) Előterjesztés a Balassagyarmati Városközpont Nonprofit Kft. 2023. évi tevékenységéről szóló 
beszámoló elfogadására  
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 

c.) Előterjesztés a Balassagyarmati Városfejlesztő Kft. 2023. évi tevékenységéről szóló beszámoló 
elfogadására  
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 

d.) Előterjesztés a Balassagyarmati Közös Önkormányzati Hivatal 2023. évi beszámolójának 
jóváhagyására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 

 
2.) Vagyoni és lakásügyek 

a.) Előterjesztés a Balassagyarmat, Dózsa Gy. út 39. fsz.4. ajtószám (hrsz:1388) alatti lakás, bérleti 
jogviszonyának rendezésére (Búzás Rózsa) 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 

 
b.) Előterjesztés a 22/2024.(II.29.) határozat módosítására 

Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 
c.) Előterjesztés a Nyírjesi Látogatóközpont bérbevételére benyújtott pályázat elbírálására 

Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 

3.) Beszámoló a 2023. évi sportegyesületi támogatásokra biztosított összegekkel való elszámolásról  
Előterjesztő: Frankó Viktória a Kulturális Bizottság elnöke 

 
4.) Előterjesztés Balassagyarmat Város Helyi Építési Szabályzatának egyszerűsített eljárásban történő 

módosítására a Percel Mór utca – Vak Bottyán utca – Török Ignác utca – Határőr utca által határolt 
kertvárosias lakóterület vonatkozásában 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 

5.) Előterjesztés Balassagyarmat Város Önkormányzata 2024. évi közbeszerzési tervének elfogadására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 

6.) Előterjesztés köznevelési intézmények intézményátszervezési javaslatainak véleményezésére 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 

7.) Előterjesztés alapítvány támogatására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 

8.) Előterjesztés településkép védelméről szóló 19/2018.(V.28.) önkormányzati rendelete módosítása 
kezdeményezésének kiegészítéséről 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 

 
Napirend előtt: 
 
Csach Gábor polgármester napirend előtt ismerteti az előző testületi ülés óta eltelt időszak főbb történéseit, 
valamint tájékoztatást nyújt a városvezetés fontosabb tárgyalásairól és az elmúlt időszak főbb eseményeiről 
is, majd napirend előtti hozzászólásra megadja a szót Gyenes Szilárd képviselő úrnak. 
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Gyenes Szilárd: Köszönöm szépen a szót Polgármester Úr! Tisztelt Képviselő-testület! Közeledünk a 
választásokhoz és én már az előző testületi ülésen is szóvá tettem, kértem és kérdésként most is fölteszem 
polgármester úrnak, - ahogyan ezt el is küldtem-, hogy mi állja útját a tisztességes közéletnek és 
köztájékoztatásnak Balassagyarmaton? Miközben ezt a polgárok kifizetik. Láthatjuk jól a helyi médiában és 
sajtóban a feladatmegosztásnak az elvét, hogy a városi újságban a különböző riportokban ott a FIDESZ-
KDNP koalíció leendő képviselőjelöltjeit sztárolják, címlapokon szerepelnek. A mi esetünkben ugyanez a 
tendencia játszódik le, mint ami 2019-ben, hogy egy,  rendkívül súlyos, szerintem etikátlan elfogult 
helyzetben lévő Házy Attila - hiába kértük a legutóbbi testületi ülésen is a városvezetést és üzentünk neki 
is - ugyanezt a lejárató, dezinformációs kampány csinálja, csak hát megosztva. Míg a helyi közpénzeinken 
fenntartott sajtótermékek és elektronikus megjelenési formák az ellenfeleinkről folyamatosan pozitív képet 
festenek, addig itt a lejáratás megy. Szeretném elmondani, itt nem azzal van probléma, hogy gondom lenne 
a jelöltekkel, akiket Önök már bejelentettek. Adamek Laci boltjába járunk a családdal vásárolni, Kasuba 
doktornőnek az édesapjával nagyon sok éven keresztül küzdöttem a vasútért. Pintér Tivadar nagyon aktív 
ember volt mindig, már akkor, mikor ebben a városban dolgoztam  szinte havonta tett javaslatokat. Nem 
erről van szó, hanem a korrektségről, arról, hogy szerintem el kellene már jönni annak az időszaknak, mikor 
egyező pályán, és úgy mondom korrekten, a másik felet is megbecsülve folyik ez a kampány előkészítés. 
Nem volt már ennek egyébként 2019-ben sem olyan drámai különbsége, akkor még durvábban mentek a 
dolgok. Akkor, - ugye tudják városiak-, hogy folyamatosan Zöld Hidas bűnöző voltam. Persze azt már nem 
sikerült akkor sem megírni, hogy ezek az eljárások lezárultak. Arról sem sikerült kifejteni a véleményt, hogy 
egyébként azóta  nemzetközi körözés alatt álló Hernádi Zsolt kezébe került az egész hulladékgazdálkodás 
és ennek itt, a helyi emberek is inni fogják a levét, mert a nógrádmarcali hulladéklerakót ugyanúgy, mint a 
Kerepesit, telehordták hulladékkal. Gyakorlatilag a 2032-ig szóló kapacitások is beteltek már. Erről csak 
ennyit szerettem volna mondani. Lenne egy kérésem, javaslaton Polgármester Úrhoz! Az pedig az lenne, 
hogy szerintem mutassuk meg a városnak, -jópofa szelfi készült itt az előbb közösen, majd azért fölteszem 
a közösségi médiába-, mert emberi vonatkozásban én soha nem támadtam Polgármester Urat, még mindig 
a normálisabb Fideszes városvezetők közé tartozik. De ez egy más kérdés. Én azt szeretném, s azt kérem, 
hogy Házy Attila urat kizárva ebből a történetből, üljön le velem egy olyan beszélgetésre, olyan vitára a 
város nyilvánossága előtt, ahol a vasutak helyzetétől a közoktatáson át, Nyírjes fejlesztéséig, a 
városüzemeltetésen keresztül el tudjuk mondani az embereknek, hogy pro és kontra, milyen álláspontot 
képviselünk itt. Legyenek azok akár egy szökőkút kérdése vagy egy nyilvános WC kérdése. Szerintem ezek 
foglalkoztatják helyben az embereket. És szerintem tök jó lenne, hogyha egy a sajtó munkához méltó 
moderátor mellett, - ahol az emberek is tudnának betelefonálni és kérdéseket feltenni -, meg tudnánk 
mutatni, hogy hogyan gondolkodunk. Polgármester Úr még mikor a mikrofon mögött és a kamera mögött 
állt jó pár éven keresztül, akkor ugye tudja, hogy ezekre volt példa Balassagyarmaton és szerintem ezek 
építő dolgok voltak. Főleg most, hogy a főnök a meztelen Király elmondta, hogy tulajdonképpen nincsenek 
is oldalak! Ez szerintem különös aktualitást adhat ennek az eseménynek. Köszönöm szépen! Ez lett volna 
az első része a felszólalásomnak. Másik pedig egy olyan dolog, ami végtelen szomorúsággal tölt el engem. 
Balassagyarmatnak mindig voltak támogatói a világban meg Budapesten is, és számos olyan információ 
jutott el hozzánk, Budapestről a MÁV berkeiből és  részben a Minisztérium berkeiből, hogy olyan 
mértékben megyünk előre, és nem hátra hogy nagy valószínűséggel a választások után el fogjuk veszíteni 
a Balassagyarmat  - Drégelypalánk - Vác vasútvonalat is. Olyan kritikus állapotba kerültek a vasúti pályák, 
hogy azon bizony a közlekedés fenntartása már nagyon nehézkes. Nem fejlődtek ezek, hanem leépültek 
továbbra is, annak ellenére, hogy eleink 132-133 évvel ezelőtt megfeszített munkával létesítették ezeket a 
vasútvonalakat. Máig nem nyilvános és nem tudjuk hivatalosan megkapni azt a fejlesztési tanulmányt, 
amelyre az európai és a hazai adófizetők nagyjából 3-szor fizették már ki a pénzeket. Amire utalni szeretnék 
ebben, én azt gondolom, hogy mindenféle oldaltól teljesen függetlenül össze kell fognunk, mert hogyha ez 
a vasútszakasz el fog veszni, ugyanúgy, mint ahogy ostoba módon bezárták a Balassagyarmat - Ipolytarnóc 
vonalat, miután 133.000.000 forintért a hibás szakaszt felújították, akkor egy olyan valódi fejlesztési 
lehetőséget fog elveszíteni a térség, ami ellehetetleníti azt, hogy a szlovákiai Ipolyságtól, onnan meg 
tulajdonképpen Lengyelország felől, az Ipoly völgyében végig Losoncig, gyakorlatilag vasúti fővonal 
lehetne. Ez ennek a vidéknek, a vidék felzárkóztatásának az egyik legfontosabb pillére lehet. Hogy a 
nagyságrendekről is tudják még néhány gondolatot mondani az itt élőknek és képviselőtársaimnak, az pedig 
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az, hogy nagyjából - Polgármester úr ugye azt jelezte a már az Önök részéről beinduló választási 
kampányban -, hogy hatalmas, mintegy 7 és fél milliárdos fejlesztési csomag az, ami majd az 
elkövetkezendőkben ide a térségbe, meg a városba érkezik. Nos, csak és kizárólag a Balassagyarmat – 
Drégelypalánk - Vác vasútvonalnak a megmentése az nagyjából, a kiszivárgott információk szerint, amit 
Budapestről kaptunk,  kb. 11 és 14.milliárd forintba kerül. Nagyjából ennyit, hogy mik a nagyságrendjei a 
felzárkóztató vidékfejlesztésnek. Most már ott tartunk, hogy gyakorlatilag ütő kátyúk százaival lehet elmenni 
Aszód felé, a 22-es út csúszik szét, a vasutak rohadnak le. Itt felzárkóztató vidékfejlesztés nélkül tovább 
fogunk néptelenedni. Annyit szeretnék mondani ezzel kapcsolatban, hogy ha megnézik az adatokat, 2019-
től közel 700 fővel csökkent a Balassagyarmati választópolgároknak a száma. Tehát zuhanunk, akármilyen 
propaganda meg akármilyen híresztelések vannak, nagyon nehéz helyzetben vagyunk! Köszönöm szépen 
a jelzését Polgármester Úr! Pont ezért kértem azt, hogy üljünk le és kötetlen körülmények között vitassuk 
meg a város dolgait! Úgy látom, a képviselő-testület adta keretek között erre nincsen megfelelő lehetőség! 
Köszönöm szépen hogy meghallgattak! 

Csach Gábor polgármester: Köszönöm szépen a hozzászólást! Hogy nincs erre megfelelő lehetőség ezt 
erősen vitatom. Vita nem lehet ugye napirend előtti hozzászólásnál, de a napirendeknél évek óta vitázunk. 
2 megjegyzést engedjen meg nekem a médiával kapcsolatban. Önök az elmúlt testületi ülésen is, meg hát 
2019. szeptembere óta a teljes médiát bojkottálják, most meg vitázni akar a TV-ben. Nietzsche mondta, „Ha 
a kígyó nem tudja levedleni bőrét, elpusztul. Így jár az a szellem is, akit meggátolnak véleménye 
változtatásában; az ilyen szellem elsorvad. Megfontolom a kihívását, ha meglesz a SZAB jelöltlistája meg 
a polgármesterjelöltje. Ami a vasutat jelenti, a vasút kapcsán hát én éppenséggel teljesen más híreket 
hallok. A Paraméter nevezetű szlovákiai portál szellőztette meg a napokban, hogy a Losonc - 
Balassagyarmat közti nemzetközi vasúti forgalom helyreállításán dolgozik a 2 kormány, a kassai illetve a 
salgótarjáni nemzetközi vonalak összeegyeztetésével. Képviselő Úr nagyon jól tudja, hogy ebben a 
városban szerintem nálam nagyobb vasút védőt keveset találni. Megkockáztatom politikusként egyet sem. 
A Losonc - Ipolyság közötti kapcsolat felvételt, konferenciát az ehhez szükséges memorandumokat, a 
Minisztereknek írt levelet, a járványügyi menetrendkor az eszement módon szervezett pótlóbusszal  együtt 
beérkező üres vonatot, és még sorolhatnánk. Balassagyarmat Város Polgármestere tárta mind a 
nyilvánosság, mind a kormány elé. Ami meg a beruházási volumeneket illeti Képviselő Úr, Ön mondta még 
az előző testületi ülésen, hogy az egy főre jutó beruházás Balassagyarmaton kiemelkedő, erről számadatok 
is vannak. Persze, autópálya-építés 300.000.000.000 Ft-os tétel lehet. A Paksról nem is beszélve. De 
Balassagyarmatot ne hasonlítsuk már össze 12 kilométer nemzetközi vasútvonal helyreállításával. Persze 
hogy elenyészőek ezek az összegek, de hát soha nem állítottam, hogy minden rendben van, mert ha ezt 
állítottam volna, akkor nem indulnék polgármesternek. Mert akkor érdemes elindulni, ha van még teendő! 
Köszönöm szépen a hozzászólást!   
 
A Polgármester minden napirendi pont előtt ismerteti a bizottsági üléseken elhangzottakról készült írásos 
tájékoztatóban szereplő véleményeket, javaslatokat, amely a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
N a p i r e n d: 

1.) Intézményi Beszámolók 
 

a.) Beszámoló Balassagyarmat Város Önkormányzata gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak 
2023. évi ellátásáról  

Előterjesztő: dr. Varga Andrea jegyző 

Kezdjük az 1. napirendi ponttal. Beszámoló Balassagyarmat Város Önkormányzata gyermekjóléti és 
gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról. Megkérem Gúth Melindát és Balázsné Cservenák Ildikó 
osztályvezető asszonyt, hogy foglaljanak helyet a vendég mikrofonnál. Van-e kiegészíteni valójuk a kiküldött 
anyaghoz? Nincsen. Képviselő-társaim van e kérdés, vélemény? Gyenes Szilárdnak adom meg a szót! 

Gyenes Szilárd: Köszönöm szépen a szót Polgármester Úr! Kedves kolléganő! Magam is elolvastam ezt 
az anyagot és nyilván nincs arra ebben a formában lehetőség, hogy részletesen kivesézzem, de 
mindenesetre egy részére, a következtetések, a problémák beazonosítása és fejlesztési lehetőségek 
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meghatározása részre szeretnék rátérni. Olyan dolgokkal, - mert tényleg szakmailag érdekel ez a dolog - 
nem szeretnék foglalkozni, hogy mondjuk a jelenlegi állami szabályozásban a támogatási alapok ilyen 6-
8000 forintosak, amik nagyjában ma már egy rúd Pick szalámira sem elegendőek, vagy még attól olcsóbbra 
sem, de erről nyilván nem itt tehetnek. Viszont van az anyagnak néhány megállapítása,  az pedig az, hogy 
Balassagyarmat társadalma öregszik, a legszélső eltartotti csoport, a 8-14 évesek száma évről-évre 
csökken. Ugye én elmondtam, hogy nem csak ebben a korcsoportban van csökkenés, hanem gyakorlatilag 
már a választójogú polgárok számában is. Teljesen megdöbbentem azon is, hogy ugye nagyjából 700 
ember tűnt el. A következő ilyen megállapítás, hogy a gyermekek napközbeni ellátását biztosító 
intézmények infrastruktúrájának fejlesztése is nagyon fontos lenne. Megállapítja az anyag, hogy a 
veszélyeztetett gyermekek számában emelkedés mutatkozik, hogy az állami fenntartású köznevelési 
intézmények önkormányzati tulajdonú iskola épületei felújításra szorulnak, jelentős forráselvonást 
igényelnek. Kérdezni szeretném, -nem elsősorban a kolleganőket, akik a szakanyagnak a gyermekvédelmi 
részét állítják össze, - hogy akkor az állam, a KLIK, az önkormányzat vagyonával meg tulajdonával hogyan 
gazdálkodik? Ennek kapcsán képviselőtársaimmal csináltunk egy gyors kis kutatást és szeretnénk is majd 
azt jelezni, hogy végig fogjunk járni néhány Klebelsberg Központ által fenntartott létesítménynek az 
állapotát, mert a diákoktól érkeznek olyan jelzések, amik felérnek a katasztrófával! Egy normális WC-re nem 
tudnak elmenni egyes intézményekben, vagy valahol a mai napig nincsen mondjuk egy melegvíz a csapon. 
Nagyjából ennyire megyünk előre és hátra. Én azt szeretném már végre látni, - és szerintem ebben 
Balassagyarmatnak elképesztően komoly szerepe van, hogy írunk mindenféle támogatásokról, meg 
fecskelakások, meg minden - hogy mégis mi az oka annak, hogy drámai mértékben fogyatkozik Nógrád 
lakossága, Balassagyarmat lakossága, és úgy tűnnek el innen helyből a fiatalok, mint a kámfor. Én ennek 
függvényében, pont az anyag őszintesége folytán ezt el fogom mondani , ha erre van némi válasz vagy  
lehetőség arra, hogy  többet tudjunk meg róla vagy meghallgassuk a véleményt, akkor azt szívesen 
fogadom! De én ezeket a folyamatokat nagyon elkeserítőnek és elég katasztrofálisnak tartom! Köszönöm 
szépen! 

Csach Gábor polgármester: Köszönöm szépen! Erre majd nekem kell reagálni! Bárányné dr. Balázs Máriát 
szólítom! Parancsolj! 

Bárányné dr. Balázs Mária: Köszönöm a szót Polgármester Úr! Az előző hozzászólóval ellentétben én 
inkább a pozitívumokat szeretném kihangsúlyozni. Az előző hozzászólás általában országos, állami 
feladatokkal foglalkozott. Ezzel szemben a beszámoló azért mégiscsak Balassagyarmatról szól és nem 
általánosságban elemzi a gyermekek védelmét, gyermekjólétnek a biztosítását. Minden évben, miután ez 
a beszámoló elkészül, az Ifjúsági és Családügyi Bizottságon keresztül részletesebb képek kapok a 
Balassagyarmati önkormányzat és intézményeinek a feladatellátásáról. Kiemelném a Család- és 
Gyermekjóléti Központ és a Család- és Gyermekjóléti szolgálatnak a feladat ellátását. A törvény alapján 
pénzbeli ellátásokra vonatkozik az önkormányzati feladat ellátása, személyes gondoskodást nyújtó 
gyermekjóléti alapellátás, a gyermekvédelmi szakellátások a hatósági intézkedések biztosítása. Rendkívül 
sok támogatási forma létezik az önkormányzaton belül, amivel segíti a gyermekek jólétét és a gyermekek 
védelmét. Ezek közül csak egy kettőt emelnék ki: a tanulók közlekedési támogatását, a gyermekvállalás 
ösztönzését, a lakhatási támogatást és ami nagyon fontos, a Bursa Hungarica pályázatot, ami a  tovább 
tanuló fiatalokat segíti a felsőfokú intézmények tanulási folyamatában. Amit még kiemelnék, ami egyébként 
nem kötelező feladatellátás: a gyermekek nem kötelező védőoltása elnevezésű ellátás, amit egyébként 
nagyon sokan igénybe vesznek. Kiemelném még a civil szervezeteket, onnan támogatást kapnak. 
Ugyanúgy az egyházi szervezeteket is. Ami azonban némileg árnyékot ad, a nagyobb gyermekek átmeneti 
elhelyezése, amelyet a Vöröskereszt útján a Baglyasaljai Intézet lát el. Itt helyhiánnyal küzdenek. Ugyanígy 
helyhiánnyal küzdenek az anyaszállókra való bekerülés tekintetében is, hiszen hosszabb időt vesz igénybe, 
hogy ide a szállóba az arra rászorulók elhelyezést nyerhetnek. És még egy, amit azért kiemelnék: a Család- 
és Gyermekjóléti Központ szolgáltatás bejegyzésének ideiglenes hatályát. Ugyanis ez az ideiglenes hatály 
akkor szűnne meg, hogyha az előírt létszám biztosítható lenne. Ennek egyetlen egy akadálya van, 1 fő 
esetmenedzsernek az alkalmazása, mert ezzel tulajdonképpen a létszámprobléma megoldódna és ezzel 
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megszűnne az ideiglenes hatályú ellátási korlát. Én mindenképpen tiszteletemet fejezem ki az 
intézményben dolgozóknak felelősségteljes munkájukért és további jó munkát kívánok! Köszönöm szépen! 

Csach Gábor polgármester: Köszönöm szépen! Gyenes Szilárd, még egyszer parancsolj! 

Gyenes Szilárd: Köszönöm szépen! Kedves Képviselő Asszony! Kedves Mária! Nem vontam én ezt 
kétségbe, sőt azzal indítottam a hozzászólásomat, hogy én támogatni fogom ezt a beszámolót, de nincs 
országos meg helyi gyerek, meg nincs országos meg helyi helyzet! Ezt kéne végre elfelejteni! Helyzetek 
vannak és gyerekek vannak. Szerintem az egy szégyene egy országnak ,hogy ezekben így szakítjuk szét 
még ezeket a helyi társadalmi helyzeteket meg problémákat is! Nagyon tiszteletreméltó például az, hogy 
Balassagyarmat képes arra, hogy 44.000.000 forintot ad a saját pedagógusainknak meg nevelőinek, de 
ugyanezt nem kapják meg azok, akik, mondjuk az állami rendszerben vannak. Itt nincs 2 társadalom! Egy 
társadalom van, egy Balassagyarmat van! És nagyon sok intézmény, illetve nagyon sok alapítvány, 
egyesület működik, mondjuk az óvodáink mellett is. Ezek fantasztikus jó dolgok, de mégsem gondolom, 
hogy az helyén van 2024-ben az Európai Unióban, hogy ezek a lelkes pedagógusok, óvónők arra 
kuncsorognak, hogy legyen az óvodában egy videó projektor meg egy intelligens könyv , amivel ma már 
fantasztikus pedagógiai lehetőségek tárulnak a  gyerekek elé! A 21. században, itt Európában már réges- 
régen alapnak kellene hogy legyenek. Az  pedig, hogy jelzi nekem, vagy mindannyiuknak - szerintem egy 
korrekt eszmecserében -  hogy a jót kell nézni,  és ez így van. Ezért mondtam, hogy én magam is 
támogatni fogom ezt, de azt még meg kell tanulnunk, hogy nekünk elsősorban az a kötelességünk, és a 
fejlődés az ott van, ahol a problémák meg a gondok vannak, mert azokon kell még tovább lendíteni dolgokat. 
Úgyhogy, szerintem az én felszólalásom is ilyen szempontból jobbító szándékú volt.  Azért úgy gondolom, 
hogy egyre jobban el kell mondani. Mert ennek az országnak az elmúlt évtizedben olyan mérhetetlen nagy 
erőforrásai voltak, amelyek amelyekből ezt a magyar perifériára szorult vidéket - amibe sajnos beletartozunk 
- és ha tetszik , ha nem, ha tiltakoznak , ha nem. Meg lehet nézni az európai statisztikai hivatalnak az adatait 
és az Európai Unió jelentéseit. Észak-Magyarország, ezen belül Nógrád, Európa legelmaradottabb 
régiójában van. Most már olyan szinten van ott, hogy Bulgária beelőzött. Nem beelőzött, gyakorlatilag 
felzárkózott. Ezt el kell mondani őszintén az embereknek. Bocsánat Polgármester úr, visszatérve egy 
pillanat erejéig oda, az előző ponthoz, ott ugye nem tudok reflektálni. A felzárkóztató vidékfejlesztés 
Nógrádnál, Balassagyarmatnál azt jelenti, hogy ide tol végre a kormányzat 4 500.milliárd  forintot. Nem 7 
és felet, hanem 4 500 milliárdot. Ha kibírták fizetni a nyomorult lélegeztető gépekre, meg a 3 400 milliárdos 
kör vasutakra meg a Budapest - Belgrád vasútnak a négyszeresen túlárazott beruházására. A magyar 
emberek meg a helyi polgárok is pontosan tudják és érzik, hogy ez a pénz ide érkezett Magyarországra. 
Amikor tudnak Mészáros meg a Tiborczok Háromezer milliárd forintos magántőke alapokat összeharácsolni 
– miből? a fizetésükből? akkor lehet felzárkóztató vidékfejlesztés tartani, ahol megcsinálják 30 év után azt 
a nyomorult 2-es utat, meg rendbe vágják a Balassagyarmat – Drégelypalánk - Vác meg a Balassagyarmat- 
Aszód vasútvonalakat. Ott is csak azért sikerült még összetákolni a pályát, mert Mészáros kőszállító vonatai 
egészen lejönnek ugye az általa egyébként már privatizált kőbányáig. Legyünk már korrektek ebben a 
kérdésben egymáshoz! Nem kell semmi, csak nem letagadni azt a tényt, ami a valóság! Köszönöm szépen! 

Csach Gábor polgármester: Köszönöm szépen! Bárányné dr. Balázs Máriának adom meg a szót! 

Bárányné dr. Balázs Mária: Köszönöm szépen a szót ismételten! Ha már a Képviselőtársam megszólított, 
a civil szerveződésekről azért annyit elmondanék, hogy ez nem egyedi dolog. Nemcsak Balassagyarmatra 
vagy az országra jellemző, hiszen a nyugati világban ugyanígy van, hogy bevonják a civil szervezeteket, 
társadalmi szervezeteket, egyházakat a segítésbe. Ennek többféle formája van. Például a gyűjtés. Ez nem 
azt jelenti, hogy ez egy negatívum, hogy az állampolgárok is aktívan részt vesznek  egy helyiségnek a 
munkájába, például a balassagyarmati társadalmi életben. A másik hozzászóláson viszont az lenne, hogy 
észrevettem, hogy valóban közeledik a választás. Csak az a zavaró, hogy itt Balassagyarmat 
Önkormányzatának a Képviselő- testületi üléséről van szó, tehát helyi dolgokról beszélünk, nem országos 
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problémákról. Tudom, hogy az ellenzék nyilvánvalóan nagyon szívesen hozza föl, de azért koncentráljunk 
szerintem a helyi dolgokra, Balassagyarmat város életére. Köszönöm szépen! 

Csach Gábor polgármester: Köszönjük szépen! Köszönöm szépen az anyag készítőjének is. Úgy 
tapasztaltam, hogy ők nem kaptak kérdést. Gyenes Szilárd két megjegyzésére mindenféleképp 
válaszolnom kell. Igen, nem véletlenül írja le ez az anyag, de nem csak ez az anyag, az összes szakmai 
anyagunk leírta ezt, az esélyegyenlőségi tervtől az IVS-ig, hogy Balassagyarmat lakosságszáma hogyan 
alakul. Meg van a megfejtés Képviselő úr! Ez egyszerű matematika.  2 oka van. A népesség csökkenésnek 
az egyik oka az, hogy a szülőképes korú nők, tehát a 15 49 éves korú nőknek a száma radikálisan csökken 
1990 óta. Ők azok, akik képesek szülni. Az Európai Unió EuroStat legfrissebb adatai szerint, - a facebookon 
is megosztottam -: Magyarországon a szülőképes korú nőkre számított ún. termékenységi ráta, - hiába 
magasabb egyébként 2018 óta, mint az Európai Uniós átlag, hiába előzi meg 5 ország a 27 országból - 
mindösszesen Magyarországot, ezek közül egyetlen nyugati ország Franciaország, hol a ráta növekedése 
az a bevándorlás miatt, a muszlim lakosság miatt ilyen számú. De még a francia termékenységi ráta sem 
éri el a kettest, 1,8 alatt van. Tehát úgy nagyon nehéz küzdeni a gyerekszületési szám növelésével, hogyha 
az erre vonatkozó matematikai esélyek radikálisan zuhannak. Jegyezzük meg, hogy ez a korú női létszám 
1990 és 2005 között zuhant a mai szintre. Sajnálatos módon, azokba az időkbe már nem lehet visszamenni. 
Ez az egyik oka ennek a történetnek pedig az általános népesség fogyása Európának és Magyarországnak 
is. Hiába magasabb a termékenységi ráta matematikailag, a népességfogyás az folyamatosan nő. A másik 
oka pedig szintén egy demográfiai tény, hogy azok a városok, kisvárosok, amelyek a főváros közelében 
vannak, annak elszívó ereje - nagyjából az egyórás távolságon túli területekről – átfordul, és nem ingázás 
módjában történik meg, hanem elköltözéssel. Nagyon sok kutatás próbálkozik erre megoldást találni. Ezen 
kutatások alapján raktuk mi is össze a családtámogatási, szociális támogatási és intézményfejlesztési 
modelljeiket. Annyit azért el lehet mondani, hogy Balassagyarmaton kétféle népességi adat van. Ami fontos, 
az ún. állandó népesség száma, ami mindig megjelenik a statisztikai hivatali számokban. Ezt használják a 
Wikipédiától kezdve mindenhol. Ebben az anyagban is ez látható. Az állandó népesség az állandó lakosok 
számát mutatja. Egy város élete, működése, alapvetően a lakónépességtől, tehát a városban valóban élő 
népességtől függ, illetve attól a számtól, amit semmilyen statisztika nem reprezentál, - legalábbis erre 
vonatkozó összesítések nincsenek -, a városban egyébként élő, a várost használó polgárok száma. 
Balassagyarmaton 30-40 000 fő között van, attól függően, hogy nyár van, hétvége van vagy munkanap. 
Ezen mutató, tehát a lakónépesség, amely a Balassagyarmaton élők számát mutatja, ez megtorpant 2021-
ben. 14.034 fő volt, 22-ben 14.036 és 23-ban 13.904. Azok az évi 200- 300 fős csökkenések, amelyek a 
korábbi éveket jellemezték, azok megálltak. Úgy gondolom egyébként, hogy a következő ciklusban esély 
van arra, hogy a demográfiai fordulat, - legalábbis a görbe vonala- radikálisan megváltozhasson. Annyit 
azért tegyünk hozzá, hogy persze teljesen igaza van Képviselő úrnak, hogy szerintem még nem is lenne 
400.milliárd elég Nógrád megye felzárkóztatására, Balassagyarmaton, amikor összeszedtük a 7 és fél 
milliárd forintnyi forrást, - ezt ugye 5 évvel ezelőtt tettük meg, amikor elkezdtük tervezni ezeket a 
csomagokat -, akkor még csak 5 és fél milliárd volt a megadott keret. Az infláció miatt sikerült ezeket emelni. 
Első napon több mint 10 és fél milliárd olyan tűzoltási fejlesztést írtunk össze, amire szüksége lenne ahhoz, 
hogy a város ledolgozza a Trianon utáni és a kommunizmus alatti sebeket. Azon dolgozunk, hogy ezek a 
problémák megoldódjanak. Azért a kompetenciákat ne felejtsük el! Ahhoz, hogy ez az egy főre jutó 
beruházás mértéke országosan kimagasló legyen, ahhoz alapvetően az Elnök asszony által is említett helyi 
kompetenciákra kell koncentrálni, az fog sikerre vezetni. Más hozzászólást nem látok! Köszönöm szépen a 
kollégák munkáját! A 7 és fél milliárdos beruházási csomagnak része az is, ,hogy a Családsegítő Szolgálatot 
egy tágasabb helyre költöztessük annak érdekében, hogy minél ideálisabban tudják a szakmai munkájukat 
végezni. A Bizottság az előterjesztést egyhangúlag elfogadta. Indítjuk a szavazást, aki támogatja a bizottság 
javaslatát a beszámolóról, igen szavazatával jelezze! 

A Polgármester szavazásra bocsátja a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület egyhangú 12 
igen szavazattal elfogadott. 
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BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

37/2024.(III.28.)   h a t á r o z a t a 
az önkormányzat gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak 

2023. évi ellátásáról szóló beszámoló elfogadásáról 
 

1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a gyermekek védelméről és a gyámügyi 
igazgatásról szóló 1997. évi XXXI. törvény 96. § (6) bekezdésében foglaltak alapján az önkormányzat 
gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak 2023. évi ellátásáról szóló beszámolót elfogadja. 

 
2.) A Képviselő-testület felkéri a jegyzőt, hogy a beszámolót a Nógrád Megyei Kormányhivatal Szociális és 

Gyámhivatala részére küldje meg. 
 

 Határidő: 2024. június 05. 
 Felelős: dr. Varga Andrea jegyző 

3.) A Képviselő-testület felkéri a polgármestert és a jegyzőt, hogy a gyermekeket és az ifjúságot érintő 
rendeletalkotást, rendelet-felülvizsgálatot és módosításokat megelőzően folytasson egyeztetést azokkal 
a civil szervezetekkel, amelyek az adott korosztály társadalmi körülményeivel érintettek.  

 

 Határidő:  folyamatos 
 Felelős:  Csach Gábor polgármester 

       dr. Varga Andrea jegyző 
 

b.) Előterjesztés a Balassagyarmati Városközpont Nonprofit Kft. 2023. évi tevékenységéről szóló 
beszámoló elfogadására  

Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 

Csach Gábor polgármester: Következik a 2. napirendi pont, amely a Városközpont Nonprofit Kft. 2023 évi 
tevékenységéről szóló beszámoló elfogadásáról szól. Igazgató asszonyt megkérném, foglalja el a 
mikrofont! Kérdezem, hogy van-e kiegészítése az előterjesztéshez? Nincsen. Az előterjesztést egyébként 
a Városüzemeltetési és a Pénzügyi Bizottság tárgyalta, mindkét bizottság egyhangúlag támogatta az 
elfogadását. Képviselőké a szó! Nem látok hozzászólást, akkor szavazásra teszem fel a kérdést! Aki 
támogatja, igen szavazatával jelezze!  

A Polgármester szavazásra bocsátja a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület egyhangú 12 
igen szavazattal elfogadott. 

BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

38/2024.(III.28.)   h a t á r o z a t a 
a Balassagyarmati Városközpont Nonprofit Kft 2023. évi tevékenységéről 

szóló beszámoló elfogadásáról 
 

1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő–testülete a Balassagyarmati Városközpont 
Nonprofit Kft. 2023. évi beszámolóját 244.824 ezer Ft mérlegfőösszeggel, 132.304 ezer Ft saját tőkével, 
3.388 ezer Ft adózott eredménnyel a mellékletben foglalt tartalommal elfogadja. 

2.) A Képviselő–testület felkéri a polgármestert és az ügyvezetőt a közzététel érdekében szükséges 
intézkedések megtételére. 
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Határidő:  2024. május 31. 
Felelős: Csach Gábor, polgármester 
 Balázsné Cservenák Ildikó, ügyvezető 
 

c.) Előterjesztés a Balassagyarmati Városfejlesztő Kft. 2023. évi tevékenységéről szóló beszámoló 
elfogadására  
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 

Csach Gábor polgármester: következik a 3-as napirendi pont, amely a Városfejlesztő Kft. 2023 évi 
tevékenységéről szóló beszámoló elfogadásáról szól. Igazgató urat köszöntöm a mikrofonná. Kérdezem, 
van-e kiegészítenivalója? Nincsen. Kérdésekre áll rendelkezésre. Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi 
bizottság. A Pénzügyi bizottság mindhárom tagja egyhangú igen szavazattal fogadta el a mintegy 3,3 millió 
Ft-os adózás utáni eredményt. Hajnal Sándornak adom meg a szót! 

Hajnal Sándor Mátyás: Köszönöm a szót Polgármester úr! Szokásomhoz híven, most sem fogom elfogadni 
a Városfejlesztő Kft. beszámolóját, és nagyjából az okok mind mai napig is zömében ugyanazok. 2019. 
novemberében valamilyen konfliktusra való hivatkozással összeférhetetlennek lett minősítve az én 
Városfejlesztő Kft. felügyelőbizottságba való bekerülésem. Polgármester úr azt válaszolta,  miután 
kérdeztem mi az összeférhetetlenség, mi ez a konfliktus, hogy én majd tisztázzam ezt az érintettekkel. Nem 
hiszem, hogy ez volt az évszázad legjobb ötlete a Polgármester úrtól,  ugyanis nevetségesnek találom a 
mai napig is. Azt, hogy nekem kivel van konfliktusom, a tisztázást megelőzően meg kell találnom, tehát 
megkeresnem azt, hogy kivel van konfliktusom és utána ha megtaláltam akkor elkezdhetem tisztázni azt, 
hogy mi is az, mit tudnánk ez ügyben tenni. Maga ez a konfliktus csak olyan módon tisztázható, hogy 
ugyanazon a fórumon, ahol az  elhangzott, hogy létezik,  Képviselő-testületi ülésen szembesítenek azzal, 
hogy miféle konfliktus van. 4 éve nem történt meg. Semmiféle konfliktus tisztázásra nem került sor,  nem 
lett megteremtve semmilyen feltétele annak, hogy ezen a vád ellen én védekezni tudjak. Mint mondtam,  
nem tudom, hogy kivel van és nem tudom, hogy mi. Na, most az elmúlt 4 és fél évben nem került erre sor, 
ezért az én megítélésem szerint valakinek valami rejtegetni valója van a Városfejlesztő Kft. tevékenységét 
illetően. Ami valószínűleg kapcsolódik a beruházási, építési, építtetői tevékenységhez, a beruházást 
lebonyolító munkamegosztáshoz.  Arról a területről beszélek, amit elvileg képes lennék átlátni, és ez az 
egész herce-hurca, ez a cirkusz nem szolgált semmi más, minthogy a Felügyelő Bizottságba történő 
beszavazásom, betekintési és tájékozódási tisztánlátás lehetőséget teremt, amit egyébként ezzel a durva 
és jogsértő akcióval akadályoztak meg. Ennek a történetnek mai napig nincs semmiféle lezárása és ezek a 
dolgok 4 és fél év óta teljesen egyértelmű, hogy milyen irányt vettek, ezért én azt mondom, hogy nagyjából, 
körülbelül ilyen értékű a Városfejlesztő Kft. beszámolója. A papír mindent elbír. Hogyha ott lehetett csinálni 
így a dolgokat, akkor a beszámolóban is lehet. Az én részemről ez a tevékenység nagyjából ugyanolyan 
értékű. A Városfejlesztő Bizottság tagjainak, - nem tudom kinek és nem tudom, milyen apropóból - előadott 
összeférhetetlenségi ügye, pont olyan értékű, mint a minden évben leadott, egyébként valószínűleg 0 értékű 
beszámolójuk. Nem fogom megszavazni. Köszönöm! 

Csach Gábor polgármester: Köszönjük szépen! Kérdés nem hangzott el, ez egy vélemény volt. Gyenes 
Szilárdnak adom meg a szót! 

Gyenes Szilárd: Köszönöm szépen a szót Polgármester úr! Igazgató úr! Kedves István! Én tartózkodni 
fogok ennek az eldöntéséről. Jelen pillanatban, hogyha Balassagyarmat polgárai megnézik, akkor a város 
nagyjából 24 százaléknyi szavazatát bíró FIDESZ-KDNP városvezetés mellett is kétharmadot 
eredményezett, úgyhogy igazából nagy jelentősége nincs. Emiatt nem kell aggódnia. Nem is a személyével 
van a problémám, hanem abban részben csatlakoznék Hajnal Sándorhoz, hogy önmagában ez a forma, 
ahogyan a beruházásokat bonyolító társaság ily módon működött, és sajnos azoknál a beruházásoknál, 
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amelyeket menedzselt is, itt a Képviselő-testületnél nagyon sok esetben kezdeményeztem és javasoltam 
jobbító szakmai szándékokat. De valójában ezeknek a menedzselése soha egyetlen alkalommal nem 
történt meg. Szerintem ez a rendszer így nem korrekt és nem átlátható.  , miközben nagyon fontos 
feladatokat lát el. Úgyhogy én személy szerint számítok is a további munkára,  de hogyha ez valaha rajtam 
fog állni, akkor biztos hogy nem ilyen felépítésben és nem ilyen szintén elfogultsági viszonyokkal terhelten 
és átláthatatlanul. Köszönöm szépen! 

Csach Gábor polgármester: Lombos Istvánnak adom meg a szót! 

Lombos István Pál: Köszönöm szépen a szót Polgármester úr! Tegnap a Pénzügyi Bizottság egyhangúlag 
támogatta a Városfejlesztő kft-nek az anyagát. Kifejezetten az anyag szakmai tartalmát volt hajlandó a 
Pénzügyi Bizottság értékelni és górcső alá venni. Ennek érdekében mi úgy gondoltuk, hogy az elvégzett 
munkának a papírra vétele az azt jelentheti, hogy támogatható. Innentől kezdve, mi nem foglalkoztunk a 
személyes ellentétekkel és azokkal a személyes problémákkal, amik esetleg körül vehetik ezt a kft-t 
egyesek szerint. Úgy gondoltuk, hogy nekünk az a feladatunk a Pénzügyi Bizottságban, hogy az elvégzett 
munkát és az arról elénk tett anyagot értékeljük. Úgy gondoltuk a Pénzügyi Bizottság ülésén, hogy 
egyhangúlag támogatjuk az anyagot, a Városfejlesztési bizottságnak a végzett munkáról elénk tett anyagát. 
Úgy gondolom, hogy a Pénzügyi Bizottság elnökeként most sem tehetek mást. Köszönöm szépen! 

Csach Gábor polgármester: Köszönöm szépen Elnök úr! Egyetlen egy dologra reagálnék csak. De előtte 
Gyenes Szilárdnak még egyszer megadom a szót, parancsolj! 

Gyenes Szilárd: Köszönöm szépen! Én örülök ennek a nézeteltérésnek itt, mert azt bizonyítja, ami a SZAB 
esetében az írott normákban is benne van, hogy a képviselők saját lelkiismeretük és szakmai belátásuk 
szerint dönthetnek bizonyos kérdésekben. Nem úgy működünk mintegy szavazógép. Én egyetértek 
Lombos Polgármester úrral, azzal, hogy arra a szálra és arra vonalra mentek át, de azt azért szeretném 
jelezni, hogy ez alapvetően számomra sem személyes. Lehet, hogy a Sanyi számára személyes, számomra 
nem személyes. Az Istvánt gyerekkora óta ismerem, vigyáztam rá az általános iskolában is. Édesapám volt 
az igazgató, az ő édesanyja az igazgató helyettes. Semmi bajom nincsen vele. Szervezetileg nem értek 
egyet, hogy ilyen módon mennek ezek a dolgok. Annak meg örülök, hogy  tudunk úgy dolgozni, mindenféle 
probléma nélkül, hogy saját csoporton belül is más véleményünk van. Ez így  lenne normális egyébként 
mindenütt. Köszönöm szépen! 

Csach Gábor polgármester: Jó, köszönöm szépen! Hát én meg nem tudok más álláspontot elfogadni, mint 
ami szigorúan szakmai. Ez a cég szigorúan szakmai munkát végez. Önök egyébként még akkor már mint 
ellenzék, - amikor még egyben voltak - kikérték az összes papírt minden pályázatról, amit a Városfejlesztő 
Kft. munkát végzett. Önöknek képviselőként külön-külön is, mai napig megvan minden joga ahhoz, hogy az 
összes pályázati dokumentációt másodpercről másodpercre átnyálazza, átnézze.  Itt bármilyen szinten 
átláthatatlanságól beszélni? Hát nevezzük erős szakmaiatlanságnak! Ennyit szeretnék csak mindössze 
megjegyezni a cég működéséről. Egyébként, ha valakinek a véleménye engem érdekel a Városfejlesztő 
Kft. tekintetében, akkor ez a Magyar Államkincstár és a mindenkori Európai Uniós pályázatokat felügyelő, 
irányító hatóságok és uniós ellenőrzőszerveknek a véleménye.  Ők Nógrád megyei szinten és országosan 
is kiemelkedőnek minősítik a Pistáék munkáját. Úgyhogy én ez alapján fogok szavazni, ráadásul az alapján 
is, hogy egy egyébként rossz évben, mint ami a 2023-as volt, 2 év után sikerült úgy gazdálkodni a cégnek, 
0 forint önkormányzati támogatással, hogy nyereséges is tudott lenni. Lombos Istvánnak adom meg még 
egyszer a szót! 

Lombos István Pál: Köszönöm szépen Polgármester úr! Csak egy megjegyzésem van, hogy rossz volt 
hallani, amikor azt mondta, hogy amikor még együtt volt az ellenzék. Csak szeretném egyértelműsíteni, 
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hogy most is együtt van. Amikor egy csapatból valaki kiválik, az nem jelenti azt, hogy a csapat nem marad 
együtt. Csak úgy mellékesen jegyzem meg, hogy ez meg fog jelenni, majd egyébként a gyakorlatban is, 
amikor a kampány elkezdődik. Köszönöm szépen! 

Csach Gábor polgármester: Köszönöm szépen! Pontatlan voltam! Tehát, amikor 5 SZAB-os képviselő volt 
és Hajnal Sándor Képviselő Úr is tagja volt a Szövetség a Balassagyarmatiakért Egyesület frakciójának. 
Hajnal Sándornak adom meg a szót! 

Hajnal Sándor Mátyás: Köszönöm a szót! Már egy párszor beszéltünk itt a dicsért szakmai munkának a 
minőségéről, amikkel kapcsolatban már párszor elmondtam a véleményemet, de megismétlem. Azért még 
sincs ott minden rendben, én úgy gondolom. Múltkor éppen azt firtattam, hogy egyáltalán nincsen rendben 
és mindenféle szakmai anyag, ajánlás mereven ellenzi, tiltja például, hogy a beruházást lebonyolító részt 
vegyen, mondjuk a műszaki ellenőrzésben. Teljesen ellentmondó tevékenység és a kikért anyagokból, amit 
a Polgármester úr említett, én láttam olyat, hogy műszaki ellenőri szerződés Magyaros Tamás aláírásával. 
Bocsánat, de ha valamelyik szervezet beruházás lebonyolítással foglalkozik, az nem foglalkozhat 
ugyanazzal a műszaki ellenőrzéssel. Összeférhetetlen. És akkor megyünk szépen tovább! 

Csach Gábor polgármester: Képviselő úr! A Városfejlesztő Kft. nem végez pályázat lebonyolítási 
tevékenységet! 

Hajnal Sándor Mátyás: Na, most ez egy érdekes kérdés egyébként, hogy ez a szervezet végez-e ilyen 
tevékenységet vagy nem? Következő a helyzet, kedves Polgármester úr! Van egy törvény… 

Csach Gábor polgármester: Biztos hatályos Képviselő úr?  

Hajnal Sándor Mátyás: Teljes egészében hatályos. 1997 évi LXXXVIII. törvény. Ez foglalkozik azzal, hogy 
a beruházás lebonyolítás tevékenység mit takar? Milyen tevékenységek vannak benne?  Nevezhetjük azt, 
amit ők csinálnak, aminek akarjuk, projektmenedzserségnek. A bankrablót is nevezhetjük trezor 
kiköltöztetési szakmunkának, attól még az bankrabló marad. Ugye érthető. Ez a tevékenysége, a törvény 
által meghatározott  paraméterekkel nagyjából 99,99 %-ban meríti ki, akkor is, ha mi nem vagyunk 
hajlandók beruházást lebonyolításnak nevezni, csak és kizárólag projekt menedzserségnek. Megjegyzem 
egyébként, a projektmenedzserség ugyanazt jelenti magyarra lefordítva. Lépjünk tovább. Ez a törvény még 
azzal is foglalkozik, hogy a szakirányú végzettséggel, szakmai gyakorlattal és kamarai tagsággal végezhető 
a tevékenység. . Megnéztem Magyaros Tamás kamarai tagságát, nem találtam meg benne a beruházás 
lebonyolításhoz szükséges szakmai kódot. Oravecz István úr  esetében nem kerestem a kamarai tagságot 
sem. Szóval azért mondom, van itt 1-2 olyan probléma, amire lehet ingatni a fejet, de ha nagyon 
megvakarásszuk, akkor lehet, hogy a fej ingatás okafogyottá válna! Köszönöm! 

Csach Gábor polgármester: Képviselő úr! 4 éve alkalmad van arra, hogy megvakargasd a dolgokat! 
Vakargasd meg, hajrá, tedd meg! Semmilyen összeférhetetlenség nincsen a cégben. A jogszabályok már 
csak ilyenek. Ha a jogszabály leírja valamiről, hogy beruházás-lebonyolító, akkor azt nem lehet máshogy 
nevezni. Ha a jogszabály azt írja, hogy beruházás-bonyolítás xy, az európai pályázatok menedzselésével 
kapcsolatos jogszabályok pedig leírják, hogy a projektmenedzsment az mit jelent, akkor nem lehet a kettőt 
keverni csak azért,  mert a Képviselő úr nyelvi értelmezési logikája szerint ez ugyanaz. Nem ugyanaz! De 
hát vakargassa meg Képviselő úr és akkor ki fogják nevetni a bíróságon! Nem látok más hozzászólást. Aki 
támogatja a Pénzügyi Bizottság szakmai döntését a határozat beszámolója elfogadásáról, igen 
szavazatával jelezze! Igazgató úrnak köszönjük szépen a munkáját, munkájukat! 
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A Polgármester szavazásra bocsátja a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 9 igen 
szavazattal, 2 tartózkodással, 1 nem szavazattal elfogadott.  

BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

39/2024.(III.28.)   h a t á r o z a t a 
a Balassagyarmati Városfejlesztő Kft 2023. évi tevékenységéről szóló beszámoló elfogadásáról 

 

1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő–testülete a Balassagyarmati Városfejlesztő 
Kft. 2023. évi beszámolóját 25.943 ezer Ft mérlegfőösszeggel, 18.981 ezer Ft saját tőkével, 1.603 ezer Ft 
adózott eredménnyel a mellékletben foglalt tartalommal elfogadja. 

2.)  A Képviselő–testület felkéri a polgármestert és az ügyvezetőt a közzététel érdekében szükséges 
intézkedések megtételére. 

Határidő: 2024. május 31. 
Felelős: Csach Gábor, polgármester 
 Oravecz István, ügyvezető 
 

d.) Előterjesztés a Balassagyarmati Közös Önkormányzati Hivatal 2023. évi beszámolójának 
jóváhagyására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 

Csach Gábor polgármester: 1 D napirendi pont, Balassagyarmati Közös Önkormányzati Hivatal 2023 évi 
beszámolójának elfogadásáról szól.  Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi bizottság, melynek  tagja  
egyhangúlag elfogadták a beszámolót. Jegyző asszonyt kérdezem, hogy van-e kiegészíteni valója? 
Nincsen. Kérdezem képviselőtársaimat, hogy vélemény, kérdés van-e? Nem látok hozzászólót! Aki 
támogatja a Pénzügyi Bizottság javaslatát, igen szavazatával jelezze!  

A Polgármester szavazásra bocsátja a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 12 egyhangú 
igen szavazattal elfogadott.  

BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

40/2024.(III.28.)   h a t á r o z a t a 
Balassagyarmati Közös Önkormányzati Hivatal beszámolójának jóváhagyásáról 

 
1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozat mellékletében foglalt 

tartalommal jóváhagyja a Balassagyarmati Közös Önkormányzati Hivatal – benne a közterület-
felügyeleti, a mezőőri és tanyagondnoki tevékenységre vonatkozó - beszámolóját. 

 
2.)  A Képviselő-testület felkéri a polgármestert és a jegyzőt a szükséges intézkedések megtételére. 

 
Felelős:  dr. Varga Andrea jegyző 
Határidő:  folyamatos 
 
 
2.) Vagyoni és lakásügyek 

a.) Előterjesztés a Balassagyarmat, Dózsa Gy. út 39. fsz.4. ajtószám (hrsz:1388) alatti lakás, 
bérleti jogviszonyának rendezésére (Búzás Rózsa) 
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Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 

A Polgármester - hozzászólás, vélemény hiányában - szavazásra bocsátja a határozati javaslatot, melyet 
a Képviselő-testület egyhangú 12 igen szavazattal elfogadott. 
 

BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

41/2024.(III.28.)   h a t á r o z a t a 
a Balassagyarmat, Dózsa Gy. út 39. fsz. 4. ajtószám (hrsz: 1388) alatti lakás  

bérleti jogviszonyának rendezéséről 
(Búzás Rózsa) 

 
1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat tulajdonában lévő 

lakások bérletéről, és a lakbérek mértékéről szóló 21/2004.(VI. 30.) számú rendelet alapján Búzás 
Rózsa (sz:) Balassagyarmat, Dózsa Gy. út 39. fsz. 4. ajtószám (hrsz: 1388) alatti jogcím nélküli 
lakáshasználóval – költségelvű lakbér megfizetése mellett 2024. május 1. napjától kezdődően 2025. 
április 30. napjáig lakásbérleti szerződést köt. 
 

2.) A lakás rendeltetésszerű használatával kapcsolatos kiadások a bérlőt terhelik.  
 
3.) A Képviselő - testület felkéri a polgármestert, hogy a szükséges intézkedéseket tegye meg. 
 
Határidő: a szerződés megkötésére:  2024. április 30. 
Felelős:  Csach Gábor polgármester 
 
 

b.) Előterjesztés a 22/2024.(II.29.) határozat módosítására  
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 

 
Csach Gábor polgármester röviden ismerteti az előterjesztést. Elmondja, hogy a Gansel udvarban lévő két, 
állami tulajdonú lakás cseréjére vonatkozó döntéseket kell folyamatosan cizellálni, hogy azok megfeleljenek 
a nemzeti vagyonra vonatkozó jogszabályoknak. 
Kérdés, vélemény? 
Nincs. 
 
A Polgármester szavazásra bocsátja a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület egyhangú 12 
igen szavazattal elfogadott. 
 

BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

42/2024.(III.28.)   h a t á r o z a t a 
a Balassagyarmat 1583/A/2 és 1583/A/8 hrsz-ú ingatlanokat értintő nyilatkozattételről szóló 22/2024 

(II.29.) határozat módosításáról 
 

1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 22/2024.(II.29.) határozatának 2. 
pontját az alábbi szövegrésszel egészíti ki: 

 
„Továbbá az egészségügyről szóló 1997. évi CLIV. törvény 89§-a, valamint a 141§ (2) a) bekezdése 

alapján.” 
2.) A Képviselő-testület felkéri a polgármestert és a jegyzőt a szükséges intézkedések megtételére. 

 
Határidő: 2024. április 15. 
Felelős:  dr Varga Andrea jegyző 
 
 
c.) Előterjesztés a Nyírjesi Látogatóközpont bérbevételére benyújtott pályázat elbírálására 
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Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 

Csach Gábor polgármester: Sajnálatosan csak egyetlen pályázat elbírálásáról szól az előterjesztés, amit 
a Városüzemeltetési és a Pénzügyi Bizottság is tárgyalt. Mindkét bizottság egyhangúlag, az „A” alternatíva 
szerinti határozati javaslatot támogatta. Kérdés, vélemény? Gyenes Szilárd képviselő úrnak adom meg a 
szót. 
 
Gyenes Szilárd: Köszönöm szépen a szót Polgármester úr. Örülök, hogy egy fiatal, helyi vállalkozó 
jelentkezett erre a nemesnek látszó feladatra. Mindazonáltal, csak a korrektség kedvéért jelzem, hogy 
tartózkodni fogok ebben a döntésben. Nem szeretném Őt ebben a dologban ellehetetleníteni, de azt 
gondolom, hogy több innovációra lett volna szükség, és ennek a létesítménynek az üzemeltetése során 
több olyan alternatíva közül kellett és lehetett volna választani, amiben talán az emberek véleményét is meg 
lehet kérdezni. Én voltam annyira szerencsés, hogy Nyugat-Európában sok ilyen létesítményt, sok 
természetközpontú, vagy mondhatjuk, a város polgárai számára nagyon szerethető létesítményt és 
üzemeltetést néztem, és nagyon színes az a paletta, amivel ezeket lehet működtetni. Én nagyon sajnálom, 
hogy a jelenlegi városvezetés csak és kizárólag azokban a sztenderdekben tud gondolkodni, hogy kérünk 
egy bérleti díjat, odaadjuk, megkötjük öt évre, aztán majd alakul valahogy. Ennek szerettem volna hangot 
adni, mert én személyes beszélgetésük során is tettem arra korábban javaslatot, hogy szerintem ez a város 
alkalmas lenne arra, hogy saját maga is tudjon egy ilyen létesítményt üzemeltetni, de nyilván „elkaszálni” 
sem fogom ilyen módon ezt a vállalkozást. Ennyit szerettem volna ezzel kapcsolatban elmondani és 
sajnálom, hogy ebben sem tudtunk konszenzusra jutni. Köszönöm. 
 
Csach Gábor polgármester: Köszönöm szépen. Lombos István képviselő úr, parancsoljon. 
 
Lombos István: Köszönöm szépen Polgármester úr. Csak megjegyezni szeretném, hogy az a vállalkozó, 
aki pályázatot nyújtott be, Balassagyarmat köztiszteletben álló férfijának, lokálpatriótának a fia, akire büszke 
a város, és akit úgy hívnak, hogy Jenei Gyula. Én abban bízom, hogy amikor a neve mellett döntünk, arról 
fogunk beszélni igen, , hogy Jenei Gyula a Zsombor apja és a Jenei Deniel nagyapja. Köszönöm. 
 
Csach Gábor polgármester: Igen. Abban bízom, hogy amit Zsombor és Deniel Marbellán működtetni tudott, 
az talán itt is megfelel az elvárásoknak.  
Kérdés, vélemény? Nincs.  
Mivel, az előterjesztést megtárgyaló bizottságok az „A” alternatíva szerinti határozati javaslatot támogatták, 
ezért erről fogunk szavazni. 
 
A Polgármester szavazásra bocsátja a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 10 igen 
szavazattal és 2 tartózkodással elfogadott. 

 
BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 
43/2024.(III.28.)   h a t á r o z a t a 

a nyírjesi Látogatóközpont bérbevételére benyújtott  
pályázat elbírálásáról 

1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Balassagyarmat, 5104 hrsz-ú 
ingatlanon működő Látogatóközpont bérbeadására kiírt pályázatot eredményesnek nyilvánítja. 

 
2.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Balassagyarmat, 5104 hrsz-ú 

ingatlanon működő Látogatóközpontot Jeney Deniel Zsombor egyéni vállalkozó (székhely: 2660 
Balassagyarmat, Vak Bottyán u. 5. adószám: 59715483-1-32) részére az alábbi feltételekkel adja 
bérbe: 

 
a.) a bérleti jogviszony a szerződés aláírásától kezdődő 5 éves, határozott időre szól, azzal, hogy a 

szerződés a Képviselő-testület döntése alapján meghosszabbítható. 
b.) Bérleti díj összege 1.297.380 Ft + ÁFA/év, 
c.) a bérlői kötelezettségek biztosítása érdekében megállapított óvadék, háromhavi bérleti díjnak 

megfelelő összeg befizetésének a szerződés megkötése előtti igazolása, 
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d.) a tevékenység végzéséhez szükséges engedélyeket a bérlőnek kell – saját költségén – 
beszereznie, 

e.) a bérlő köteles együttműködni a létesítmény melletti tó tekintetében jogosultságokkal rendelkező 
szervezetekkel (horgászegyesület, sportegyesületek). Ennek keretében köteles a bérlő 
térítésmentesen biztosítani e szervezetek részére az alagsor 002. számú helyiség használatát 
valamint az árvízvédelmi helyiséget, 

f.) a bérlő a teljes nyitvatartási idő alatt köteles térítésmentesen biztosítani a szociális helyiségek 
használatát minden látogató számára, 

g.) a bérlő köteles vállalni - bizományosi szerződés alapján - az önkormányzat által biztosított 
ajándéktárgyak, marketing termékek értékesítését, valamint kiadványok elérhetőségét, 

h.) a bérlő köteles az épülettel kapcsolatban felmerülő mindennemű rezsi költség megfizetésére, 
i.) a bérlő köteles a működtetéshez rendelkezésre bocsátott eszközök, berendezések 

karbantartásáról, szükség szerinti pótlásáról gondoskodni, 
 
3.) A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a fenti tartalomnak megfelelő bérleti szerződés 

megkötésére 
 
Felelős:  Csach Gábor polgármester 
Határidő:  a kiértesítésre: 2024. április 5. 

 
 
3.) Beszámoló a 2023. évi sportegyesületi támogatásokra biztosított összegekkel való elszámolásról  

Előterjesztő: Frankó Viktória a Kulturális Bizottság elnöke 
 
Csach Gábor polgármester röviden ismerteti az előterjesztést. Elmondja, hogy a Kulturális Bizottság a 
támogatásokról átruházott hatáskörben döntött, de a Képviselő-testület felé beszámolási kötelezettsége 
van. Az egyesületek benyújtották elszámolásukat, hiszen máshogy nem kaphatnak támogatást. Néhány 
esetben a dokumentumok hiánypótlására, formai hibák javítására volt csak szükség. Kérdés, vélemény? 
Győri János képviselő úrnak adom meg a szót. 
 
Győri János: Köszönöm szépen Polgármester úr. Nekem a Balassagyarmati Bástyák Jégkorong 
Egyesülettel van egy kis problémám, ugyanis nem igazán értem, hogy a 250 ezer forintos támogatás 
felhasználását miért a Bukovszky csarnokban kellett elkölteniük? Én úgy tudom, hogy ez nem egy jégkorong 
csarnok, hanem kézilabdára, focira alkalmas terület. Tehát, egy jégkorong csapatnak 232 ezer forintot a 
csarnok bérlésére elkölteni szerintem nem tisztességes, főleg azért nem, mert Balassagyarmaton ugyan 
névlegesen lehet, hogy van egy jégkorong egyesület, de a valóságban nem találkozunk vele. Köszönöm 
Polgármester úr. 
 
Csach Gábor polgármester: Nagyon sok város van Magyarországon, akinek nincs jégcsarnoka, sőt jóval 
több, mint ahol van. Székesfehérvár és Veszprém most építtetett, de elég ritka, ahol ilyen csarnokban 
tudnak edzeni. Képviselő úr, télen, a kajak-kenus sportolók sem a Nyírjesi tavon edzenek, és Elnök úr 
tucatnyi olyan sportot tudna mondani, ahol az edzési programok nem feltétlenül a sportághoz kapcsolódó 
eszközön zajlanak, gondoljunk csak bele a jamaikai bobcsapatba. Gondolom, hogy az edzések egy része 
abban a csarnokban megy és nyilván egyszerűbb volt egy magyar, egy balassagyarmati intézményben ezt 
elvégezni, mint mondjuk egy szlovákiai jégcsarnoktól számlát szerezni, de erre vonatkozóan valóban 
érdemes utánanézni, hogy működik-e ez az egyesület, vagy sem. Köszönöm szépen. 
 
A Polgármester – további hozzászólás, vélemény hiányában - szavazásra bocsátja a határozati javaslatot, 
melyet a Képviselő-testület egyhangú 12 igen szavazattal elfogadott. 
 
 
 
 
 

BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 
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442024.(III.28.)   h a t á r o z a t a 
a 2023. évi sportegyesületi támogatásokra biztosított összeg 

Kulturális Bizottság általi felosztásáról szóló beszámoló elfogadásáról 
 

Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kulturális Bizottság 2023. évi 
sportegyesületi támogatások felhasználásáról szóló beszámolóját elfogadja. 
 
 
4.) Előterjesztés Balassagyarmat Város Helyi Építési Szabályzatának egyszerűsített eljárásban 

történő módosítására a Percel Mór utca – Vak Bottyán utca – Török Ignác utca – Határőr utca 
által határolt kertvárosias lakóterület vonatkozásában 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 

Csach Gábor polgármester: Az ingatlant vásárlók jelezték, hogy szerencsésebb volna egy rugalmasabb 
építési előírást tenni azért, hogy ne zavarják a szomszédot, vagy ne kelljen a szomszédhoz igazodva 
működniük. Az előterjesztésben a Török Ignác utcára vonatkozó telkekről van szó, ahol jelenleg minden 
ingatlant értékesítettünk és az elkövetkező másfél évben várható még az öt üres ingatlanon történő 
házépítés is. 
 
A Polgármester –hozzászólás, vélemény hiányában - szavazásra bocsátja a határozati javaslatot, melyet 
a Képviselő-testület egyhangú 12 igen szavazattal elfogadott. 

 
BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 
452024.(III.28.)   h a t á r o z a t a 

Balassagyarmat Város Helyi Építési Szabályzatának egyszerűsített eljárásban történő 
módosítására a Percel Mór utca - Vak Bottyán utca – Török Ignác utca – Határőr utca által határolt 

kertvárosias lakóterület vonatkozásában 
 

1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért a Balassagyarmat, Percel Mór 
utca - Vak Bottyán utca – Török Ignác utca – Határőr utca által határolt kertvárosias lakóterület beépítési 
módjának megváltoztatása érdekében a Helyi Építési Szabályzat egyszerűsített eljárásban történő 
módosításával az alábbiak szerint: 

 
a) A módosítás a jelenleg szabadonálló beépítési mód szabadonálló-oldalhatáros beépítési módra 

történő megváltoztatását célozza az oldalkertet meghatározó építési vonalak pontosításával, az 
egyéb beépítési határértékek változatlanul hagyása mellett. 

 
b) A módosításokkal összefüggésben a megalapozó vizsgálat és az alátámasztó javaslat tartalma 

tekintetében az 1. melléklet szerinti főépítészi feljegyzést elfogadja. 
 

2.) A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a módosításokhoz kapcsolódóan a HÉSZ 
módosítására irányuló tervezési szerződés megkötésére, az egyszerűsített eljárás megindítására. 

 
Határidő: 2024. június 30. 
Felelős: Csach Gábor polgármester 
 
5.) Előterjesztés Balassagyarmat Város Önkormányzata 2024. évi közbeszerzési tervének 

elfogadására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 

 
Csach Gábor polgármester: Mivel az FVS-sel kapcsolatos szerződéskötések időpontját még nem ismerjük, 
ezért várhatóan az év 2. felében ez a lista lényegesen bővülni fog. A pontos időpont ismerete nélkül azokat 
a Testület döntése alapján előkészített projekteket, melyeknek a kivitelezési tervei is készen vannak, 
egyelőre nem tudjuk elindítani és jóformán júniusig nem látszik az sem, hogy ezeknek a támogatási 
szerződése mikor kerül megkötésre. Szerződések nélkül pedig kockázatos lenne elindítani a projekteket. 
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Kérdés, vélemény? 
Nincs. 
 
A Polgármester szavazásra bocsátja a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület egyhangú 12 
igen szavazattal elfogadott. 

 
BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 
462024.(III.28.)   h a t á r o z a t a 

Balassagyarmat Város Önkormányzata 2024. évi közbeszerzési tervének elfogadásáról 
 

1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Önkormányzat 2024. évi 
közbeszerzési tervét az e határozat mellékletét képező tartalommal fogadja el. 

 
2.) A Képviselő-testület felkéri a jegyzőt a szükséges intézkedések megtételére. 

 
Határidő: 2024. március 31. 
Felelős:  Csach Gábor polgármester 
 
 
6.) Előterjesztés köznevelési intézmények intézményátszervezési javaslatainak véleményezésére 

Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 
A Polgármester – hozzászólás, vélemény hiányában - szavazásra bocsátja az 1 számú, a Rózsavölgyi 
Márk Alapfokú Művészeti Iskola intézményátszervezésével kapcsolatos vélemény kialakításáról szóló 
határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület egyhangú 12 igen szavazattal elfogadott. 

 
BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 
472024.(III.28.)   h a t á r o z a t a 

a Rózsavölgyi Márk Alapfokú Művészeti Iskola intézményátszervezésével  
kapcsolatos vélemény kialakításáról 

 
1) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a nemzeti köznevelésről szóló 2011. 
évi CXC. törvény 83. § (4) bekezdés h.) pontjában kapott hatáskörében eljárva, a Balassagyarmati 
Tankerületi Központ fenntartásában működő Rózsavölgyi Márk Alapfokú Művészeti Iskola (székhely: 
2660 Balassagyarmat, Óváros tér 11.; OM 039951) szakmai alapdokumentumát érintő 
intézményátszervezési javaslatokkal kapcsolatban az alábbi véleményt alakítja ki: 
 

a.) A Képviselő-testület támogatja, hogy a Rózsavölgyi Márk Alapfokú Művészeti Iskola a 2660 
Balassagyarmat, Szabó Lőrinc utca 1. szám alatt működő, Szent Imre Katolikus Általános Iskola és 
Gimnázium épületében az alapfokú művészetoktatás céljából telephelyet létesítsen. (Az átszervezés 
iktatószáma: TK/112/00390-1/2024) 

 
b.) A Képviselő-testület támogatja, hogy a Rózsavölgyi Márk Alapfokú Művészeti Iskola a 2660 

Balassagyarmat, Szabó Lőrinc utca 1. szám alatti új telephelyén Szín- és bábművészeti ágat, azon 
belül Színjáték tanszakot indítson. (Az átszervezés iktatószáma: TK/112/00391-1/2024) 

2) A Képviselő-testület felkéri a Polgármestert, hogy a döntésről az érintetteket tájékoztassa és az egyéb 
szükséges intézkedéseket tegye meg. 
 
Felelős:  Csach Gábor polgármester 
Határidő: 2024. április 2.  
 
A Polgármester – hozzászólás, vélemény hiányában - szavazásra bocsátja az 2 számú, a Mosoly 
Egységes Gyógypedagógiai Módszertani Intézmény, Óvoda, Általános Iskola, Szakiskola, Készségfejlesztő 
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Iskola és Kollégium intézményátszervezésével kapcsolatos vélemény kialakításáról szóló határozati 
javaslatot, melyet a Képviselő-testület egyhangú 12 igen szavazattal elfogadott. 
 

BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

482024.(III.28.)   h a t á r o z a t a 
a Mosoly Egységes Gyógypedagógiai Módszertani Intézmény, Óvoda, Általános Iskola, Szakiskola, 

Készségfejlesztő Iskola és Kollégium  intézményátszervezésével kapcsolatos vélemény 
kialakításáról 

 
1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi 

CXC. törvény 83. § (4) bekezdés h.) pontjában kapott hatáskörében eljárva, a Balassagyarmati 
Tankerületi Központ fenntartásában működő Mosoly Egységes Gyógypedagógiai Módszertani 
Intézmény, Óvoda, Általános Iskola, Szakiskola, Készségfejlesztő Iskola és Kollégium (székhely: 2660 
Balassagyarmat, Nyírjespuszta 5.; OM 203337) szakmai alapdokumentumát érintő 
intézményátszervezési javaslatokkal kapcsolatban az alábbi véleményt alakítja ki: 
a.) A Képviselő-testület támogatja, hogy a Mosoly Egységes Gyógypedagógiai Módszertani Intézmény, 

Óvoda, Általános Iskola, Szakiskola, Készségfejlesztő Iskola és Kollégium 2660 Balassagyarmat, 
Móricz Zsigmond utca 2-4. szám alatti telephelyén a Balassagyarmati Tankerületi Központ 
intézményfenntartóként a sajátos nevelési igényű gyerekek gyógypedagógiai óvodai nevelésébe 
felvehető maximális gyermeklétszámot 16 főre megnövelje. (Az átszervezés iktatószáma: 
TK/112/00374-1/2024) 

b.) A Képviselő-testület támogatja, hogy a Balassagyarmati Tankerületi Központ a Mosoly Egységes 
Gyógypedagógiai Módszertani Intézmény, Óvoda, Általános Iskola, Szakiskola, Készségfejlesztő 
Iskola és Kollégium 2660 Balassagyarmat, Móricz Zsigmond utca 2-4. szám alatti telephelyén a 
gyógypedagógiai óvodai nevelésbe felvehető gyerekek szakmai alapdokumentumban rögzített 
sajátos nevelési igényének felsorolását az „egyéb pszichés fejlődési zavar” fogyatékosságtípussal 
kiegészítse. (Az átszervezés iktatószáma: TK/112/00376-1/2024) 

 
2.) A Képviselő-testület felkéri a Polgármestert, hogy a döntésről az érintetteket tájékoztassa és az egyéb 

szükséges intézkedéseket tegye meg. 
 
Felelős:  Csach Gábor polgármester 
Határidő:  2024. április 2. 
 
7.) Előterjesztés alapítvány támogatására 

Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 

Csach Gábor polgármester: Az alapítványok támogatását mindenféleképp a testületnek kell jóváhagynia, 
bár ez polgármesteri keretből vagy a költségvetés bármely tételéből könnyen orvosolható lenne. A Mosoly 
EGYMI-nek a Rejtett Értékek Alapítványát támogatjuk. Ez a nőnapi ajándékainknak a dolgozóink számára 
való költségét jelenti röviden összefoglalva. Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi Bizottság, 4 egyhangú 
igen szavazattal támogatta az elfogadást. Nem látok hozzászólást, aki támogatja az Alapítvány 300.000 Ft-
os támogatását, szavazatával jelezze! 

A Polgármester szavazásra bocsátja a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 12 egyhangú 
igen szavazattal elfogadott.  

 

 

BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
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KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 
49/2024.(III.28.)   h a t á r o z a t a 

a Rejtett Értékek Alapítvány támogatásáról 
 

1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülte a Rejtett Értékek Alapítvány – kihívással 
élő fiatalok támogatásáért nevű (adószáma: 18644148-1-12, bankszámlaszáma: 10402771-50505648-
54551001) civil szervezet céljainak megvalósításához 300.000,- Ft, azaz háromszázezer forintos 
támogatást nyújt. 

 
2.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felkéri a polgármestert, hogy a döntésről 

az érintetteket tájékoztassa, valamint a támogatott Alapítvánnyal a szerződést kösse meg. 
 
Határidő: 2024. április 15. 
Felelős: Csach Gábor polgármester 

 
 

8.) Előterjesztés településkép védelméről szóló 19/2018.(V.28.) önkormányzati rendelete módosítása 
kezdeményezésének kiegészítéséről 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 

Csach Gábor polgármester: Következik a 8-as, egyben utolsó napirendi pont. Ez pedig a településkép 
védelméről szóló rendelet módosítása. Röviden a védett területekre vonatkozó kiegészítések jelennek meg 
benne konkrétan. A kábelgyár igazgatójával beszéltem arról, hogy közösen erdősávot létesítünk a múlt 
testületi ülésen említett déli elkerülő út kábel gyári területén. Ebben megállapodást kötöttünk, hogy ez még 
az idei évben megvalósul. Ezen döntésen túl az előterjesztést támogatta a Városüzemeltetési Bizottság 6 
egyhangú szavazattal. Nem látok hozzászólót, aki támogatja a bizottság javaslatát, igen szavazatával 
jelezze! 

A Polgármester szavazásra bocsátja a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 12 egyhangú 
igen szavazattal elfogadott. 

BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

50/2024.(III.28.)   h a t á r o z a t a 
a településkép védelméről szóló 19/2018.(V.28.) önkormányzati rendelete módosításának 

kiegészítéséről 
 

1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért a településkép védelméről 
szóló 19/2018.(V.28.) önkormányzati rendelet 14/2024.(II.01.) sz. határozatával jóváhagyott 
rendelet-tervezet kiegészítésével, módosításával az alábbiak szerint: 

 
c) a 6. § (1) bekezdése kiegészítésre kerül: 

n) Fokozottan védett területek: 
a világörökségi helyszín területe és védőövezetének területe; a műemlék területe és a 
műemléki jelentőségű terület, a műemléki környezet területe; a történelmi emlékhely és a 
nemzeti emlékhely, kiemelt nemzeti emlékhely; a történeti kert és a történeti táj területe; a 
védett temető területe; a régészeti érdekű terület és a régészeti lelőhely területe; a helyi 
jelentőségű védett érték területe; a NATURA 2000 terület, a nemzeti park területe, a tájvédelmi 
körzet területe, az országos jelentőségű természetvédelmi terület, a fokozottan védett 
természetvédelmi terület, az országos ökológiai hálózat magterülete és ökológiai folyosó 
területe; a tájképvédelmi terület, az egyedi tájérték területe; a helyi jelentőségű 
természetvédelmi terület és a védett természeti érték. 

 
d) a 37.§ (1) bekezdése kiegészítésre kerül: 
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A település közigazgatási területéhez tartozó fokozott védelem alatt álló területen lévő 
közterületen és magánterületen reklám csak a terület fokozott védelmi besorolása szerinti 
jelleget nem befolyásoló funkcionális célokat szolgáló utcabútoron helyezhető el. 
Reklámhordozók elhelyezése a hagyományosan kialakult településképet nem változtathatja 
meg hátrányosan. 
 

e) a 37.§ (1) bekezdése kiegészítésre kerül: 
Reklámhordozó megvilágítása céljából kizárólag 80 lumen/Watt mértéket meg nem haladó 
hatékonyságú, statikus meleg fehér színű fényforrások használhatók. A korlátozás nem 
vonatkozik a funkcionális célú utcabútorokra. 
 

f) a 38.§ (3) és (4) bekezdése törlésre kerül; 
g) a 38.§ (5) bekezdése megváltoztatásra kerül: 

(3)Az funkcionális célokat szolgáló utcabútorként létesített információs célú berendezés 
reklámközzétételre alkalmas felületének legfeljebb kétharmadán tehető közzé reklám. A más 
célú berendezés reklámcélra nem használható, kivéve a közterület fölé nyúló árnyékoló 
berendezés (pl. ponyvatető) esetén, amelynek egész felülete hasznosítható reklámcélra. 
 

h) A Rendelet 1. számú mellékletében foglalt, Területileg védett helyi értékek című táblázat 
kiegészül az alábbi táblázatsorral: 
 

17. 

Ipari park 3166/17, 3167/1 hrsz  
 
 
( Az ipari ingatlanokon lévő két db 
kocsányos tölgyfa.) 
 

 
 

 
2.) A módosítási javaslat az eljárásba kötelezően bevonásra kerülő államigazgatási szervek, 

véleményező hatóságok nyilatkozatai alapján változhat. 
 

3.) A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a fenti kiegészítésekkel, módosításokkal az 
eljárás megindítására. 

 
Határidő: 2024. június 30. 
Felelős: Csach Gábor polgármester 
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A napirendek elhangzása után a Polgármester megköszöni a munkát, elköszön a városi televízió nézőitől 
és mindenkinek kellemes, áldott Húsvétot kíván, jó pihenést a húsvéti ünnepekre, majd az ülést bezárja. 
 

K.m.f. 
 
 
 
 
 

 /: Csach Gábor :/ /: dr. Varga Andrea :/ 
   polgármester        jegyző 
 
 


